
P r o t o k ó ł  Nr  XV/2015 

 

z odbytej XI sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. w dniu 25 listopada 2015r. w sali Urzędu Stanu 

Cywilnego – Urzędu Miejskiego w Gorzowie Śl. w godzinach od 1415 do 1710. 

 

Obecnych 13 radnych na 15 osobowy skład Rady Miejskiej./ lista obecności w załączeniu do 

protokołu /. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli : 

 

1. Burmistrz Gorzowa Śl.     - Pan Artur Tomala 

2. Skarbnik Miasta      - Pani Katarzyna Sówka 

3. Sekretarz Miasta      - Pan Marian Grajcarek 

4. Przewodniczący osiedli i sołtysi w osobach :  - Pani Gabriela Włoch 

        - Pani Jonek Eryka 

        - Pan Kałużny Józef 

        - Pan Trembulak Szczepan 

        - Pani Nowak-Tracz Sabina  

        - Pan Wilhelm Waldemar  

        - Pan Rachwalik Wojciech 

                                                                                              - Pani Teresa Szynkowska 

        - Pan  Giza Paweł 

        - Pan Gallus Erwin 

        - Pan Wilhelm Daniel 

        - Pani Wioletta Brunsz  

        - Pani Mariola Janusiak 

 

Porządek  o b r a d : 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłoszenie pisemnych wniosków, interpelacji oraz zapytań przez radnych. 

3. Ustalenie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)   zmiany budżetu Gminy na 2015 rok 

b)   zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

c)   nabycia nieruchomości do zasobu gminy Gorzów Śląski 

d)   zmiany uchwały Nr IV/22/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 18 lutego 2015r w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi ustalenia 

stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik określonej wielkości 

5. Uchwalenia budżetu Gminy na 2015 rok 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej 

- odczytanie opinii i wniosków komisji przez jej przewodniczących lub zastępców 

- odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o   

  projekcie uchwały budżetowej 

- przedstawienie stanowiska Burmistrza do opinii i wniosków poszczególnych komisji 

- dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

- głosowanie uchwały budżetowej 

6. Uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

- przedstawienie wieloletniej prognozy finansowej 

- odczytanie opinii i wniosków komisji przez jej przewodniczących lub zastępców 

- odczytanie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o   

   wieloletniej prognozie finansowej 

- przedstawienie stanowiska Burmistrza do opinii i wniosków poszczególnych komisji 

- dyskusja nad wnioskami komisji 
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- głosowanie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej . 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wynagrodzenia Burmistrza Gorzowa Śląskiego 

8. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

9. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

10. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej Nr XII/2015 z dnia 14.10.2015r. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Ad1. Otwarcia XV sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. dokonał  Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej Pan Marcin Czyżewski – witając radnych Burmistrza Pana Artura Tomalę, Skarbnika 

Miasta Panią Katarzynę Sówka, Sekretarz Miasta Pana Mariana Grajcarka Radcę Prawnego Panią 

Bożenę Kindler  dyrektorów jednostek organizacyjnych, przewodniczących osiedli i sołtysów oraz 

mieszkańców Miasta i Gminy, stwierdzając jednocześnie, że w sesji uczestniczy 13 radnych na 15-

osobowy skład Rady Miejskiej, co stanowi kworum, przy którym może obradować i podejmować 

uchwały Rada Miejska. 

 

Ad2. Brak. 

 

Ad3.Pan Marcin Czyżewski – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż radni 

otrzymali porządek obrad wraz z zawiadomieniem na sesję oraz projekty uchwał, porządek obrad 

poddany został  pod głosowanie  i przyjęty przez Radę Miejską –  jednogłośnie 13 głosami „za” na 

obecnych na sesji 13 radnych na 15-osobowy skład Rady Miejskiej. 

 

Ad4a)  Skarbnik Pani Katarzyna Sówka przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu 

Gminy na 2015 rok informując radnych o zwiększeniach i zmniejszeniach po wprowadzonych 

zmianach budżet gminy wynosi dochody  22.377.475,29zł w tym dochody bieżące 20.512.036,04zł,  

dochody majątkowe 1.865.439,25zł; przychody 1.587.474,22zł; wydatki 23.127.843,42zł w tym : - 

wydatki bieżące 19.854.461,42 zł - wydatki majątkowe 3.273.382,00 zł rozchody 837.106,09 zł. 

 

Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała Nr XV/98/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie: 

zmiany budżetu Gminy na 2015 rok została podjęta przez Radę Miejską – jednogłośnie 13 głosami 

„za” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu sesji. 

 

Ad4b) Skarbnik Pani Katarzyna Sówka przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały  

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej informując radnych , że wydatki bieżące 

uległy zmniejszeniu o kwotę 45.982,00 , natomiast wydatki majątkowe zwiększono o kwotę 

45.982,00 w dziale 801 na wymianę pieca w Publicznej Szkole Podstawowej w Uszycach oraz w 

dziale 754 na zakupy inwestycyjne w Ochotniczych Strażach Pożarnych.  

Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała Nr XV/99/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej została podjęta przez Radę 

Miejską – jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład 

Rady Miejskiej. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu sesji. 

 



 3 

Ad4c) Pan Artur Tomala -Burmistrz przedstawił projekt uchwały w sprawie: nabycia nieruchomości 

do zasobu Gminy Gorzów  Śląski 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 

opinie z wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. 

/ załącznik do protokołu/. 

 

Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała Nr XV/100/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie: 

nabycia nieruchomości do zasobu Gminy Gorzów  Śląski została podjęta przez Radę Miejską – 

jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady 

Miejskiej. 

 

Uchwała i opinia stanowią załączniki do protokołu sesji. 

 

Ad4 d) Pan Artur Tomala -Burmistrz przedstawił projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały Nr 

IV/22/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 18 lutego 2015 r w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki 

za pojemnik określonej wielkości  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 

opinie z wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. 

/ załącznik do protokołu/. 

 

Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała Nr XV/101/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie: 

zmiany uchwały Nr IV/22/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śląskim z dnia 18 lutego 2015 r w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi ustalenia 

stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik określonej wielkości została podjęta przez Radę Miejską – 

jednogłośnie 13 głosami „za” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady 

Miejskiej. 

 

Uchwała i opinia stanowią załączniki do protokołu sesji. 

 

Ad5) Skarbnik Pani Katarzyna Sówka przedstawiła projekt uchwały w sprawie: uchwalenia budżetu 

Gminy na 2016 rok informując co następuje: ustala się dochody budżetu w łącznej wysokości 

19.832.363 zł, w tym:  dochody bieżące w wysokości 18.755.383 zł  dochody majątkowe w 

wysokości 1.076.980 zł; Ustala się wydatki budżetu w łącznej wysokości 20.482.623 zł, w tym : 

wydatki bieżące w wysokości 18.442.885 zł; wydatki majątkowe w wysokości 2.039.738 zł;  Deficyt 

budżetu w wysokości 650.260 zł zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z kredytów i 

pożyczek w wysokości 650.260 zł. Ustala się :  przychody budżetu w łącznej kwocie 1.250.260,00 zł;  

rozchody budżetu w łącznej kwocie 600.000,00 zł; Tworzy się rezerwę ogólną w wysokości 21.000 

zł. Tworzy się rezerwę celową w wysokości 42.500 zł na zarządzanie kryzysowe. Ustala się limit 

zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek do wysokości 2.750.000 zł. Ustala się 

dochody z opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 112.000 zł, 

które przeznacza się na wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych w kwocie 103.000 zł oraz na realizację zadań określonych 

w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii w kwocie 9.000 zł. Wydatki budżetu obejmują 

planowane kwoty dotacji udzielane w roku 2016. Wyodrębnia się w budżecie kwotę 207.164,22 zł 

stanowiącą fundusz sołecki. Upoważnia się Burmistrza Gorzowa Śląskiego do: zaciągania kredytów i 

pożyczek : - na pokrycie występującego w trakcie roku przejściowego deficytu budżetu do kwoty 

1.500.000 zł, -na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w wysokości 650.260 zł, - spłatę 
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wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów w wysokości 599.740 zł,  dokonywania zmian w 

ramach działu w planie wydatków bieżących na wynagrodzenia ze stosunku pracy,  dokonywania 

zmian w ramach działu w planie wydatków majątkowych, przekazywania kierownikom jednostek 

organizacyjnych uprawnień do dokonywania przeniesień w planie wydatków bieżących w ramach 

działu, lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż 

bank prowadzący obsługę budżetu,  przekazania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym 

jednostki samorządu terytorialnego do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w 

roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i 

z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 

opinie z wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. / załączniki do 

protokołu/.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu Finansów i Działalności Gospodarczej odczytał pozytywną opinię 

z posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. / załączniki do protokołu/.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marcin Czyżewski odczytał: Uchwałę Nr 638/2015 z dnia 

2 grudnia 20015 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii 

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Gorzów Śląski na 2016 r. Uchwałę Nr 

639/2015 z dnia 2 grudnia 2015r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w 

sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Gorzów Śląski na 2016 r.  

 

Burmistrz poinformował, że zgodnie z procedurą takich wniosków komisje nie zgłosiły, ale to nie 

znaczy ,że w czasie roku nic się nie zmienia bo prawie na każdej sesji są zmiany i przesunięcia w 

budżecie.  

 

Uchwała Nr XV/102/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2014 r. w sprawie: 

uchwalenia budżetu Gminy na 2016 rok została podjęta przez Radę Miejską – 9 głosami „za” 1 głos 

„przeciw” 2 głosy „wstrzymujący” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady 

Miejskiej.  

 

Uchwała i opinie stanowią załącznik do protokołu sesji.  

 

Ad6) Skarbnik Pani Katarzyna Sówka przedstawiła projekt uchwały w sprawie: uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej informując , że wieloletnia prognoza finansowa jest dokumentem, 

który ma zapewnić wieloletnią perspektywę prognozowania finansowego Gminy Gorzów Śl. i 

odzwierciedla kierunki i plany rozwoju Gminy . Opracowana prognoza jest ściśle zintegrowana z 

realizowanymi zadaniami, a także z zamierzeniami inwestycyjnymi gminy. Zadania zostały 

podzielone na poszczególne lata, tak aby zachowane były wskaźniki określone w art. 242 i 243 

ustawy z dnia 29 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych( Dz. U. z 2013 r. poz. 885 z póz. 

zmianami) . Wielkości dochodów bieżących i majątkowych, wydatków bieżących i majątkowych, a 

także wynik budżetu ujęty w prognozie pozwala na stworzenie prognozy kwoty długu, tak aby 

utrzymana została płynność finansowa w okresie prognozy.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska odczytał pozytywną 

opinie z wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. / załączniki do 

protokołu/.  

 

  

Przewodniczący Komisji Budżetu Finansów i Działalności Gospodarczej odczytał pozytywną opinię 

z posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. / załączniki do protokołu/.  

 



 5 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marcin Czyżewski odczytał: Uchwałę Nr 566/2015 z dnia 

2 grudnia 2015r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o 

przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Gorzów Śląski .  

 

Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag.  

 

Uchwała Nr XV/103/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie: 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej została podjęta przez Radę Miejską – 10 głosami „za” 

3 głosy „wstrzymujące” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej.  

 

Uchwała i opinie stanowią załącznik do protokołu sesji. 

 

Ad7) Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marcin Czyżewski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie: wynagrodzenia Burmistrza Gorzowa Śląskiego 

 

Do przedstawionej propozycji nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała Nr XV/104/2015 Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 16 grudnia 2015 r. w sprawie: 

wynagrodzenia Burmistrza Gorzowa Śląskiego została podjęta przez Radę Miejską 12 głosami „za” 1 

głos „wstrzymujący” na obecnych na sesji 13 Radnych, na 15 osobowy skład Rady Miejskiej. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu sesji. 

 

 Przerwa 15 15 – 15 35   

 

Ad8. Brak. 

 

Ad9. Burmistrz Pan Artur Tomala podziękował za uchwalenie Budżetu na przyszły rok, oraz za 

podwyżkę. 

Burmistrz Pan Artur Tomala przedstawił informację o wydanych  Zarządzeniach w okresie 

międzysesyjnym /załącznik do protokołu/. 

 

Ad10. Sołtys wsi Skrońsko zapytał czy będą dofinansowania kanalizacji na lata 2014-2020 i czy 

takie dofinansowanie otrzymamy, a drugie mam pytanie kto zlecił nadzór na prywatnymi lasami , czy 

nadleśnictwo samo sobie wydało takie pozwolenie , czy gmina. 

Burmistrz Pan Artur Tomala wyjaśnił, że jest to zadanie powiatu. 

Radna Pani Klaudia Froncek zgłosiła problem dotyczący spalania substancji drażniących , w piecach 

w domach mieszkalnych W zeszłym roku mieszkańcy ul. Kluczborskiej spalali podkłady kolejowe. 

W tym roku dym jest o podobnym zapachu, Burmistrz obiecywał, że się tym zainteresuje i wystosuje 

pismo do tych mieszkańców, chciałam zapytać czy takie pisma poszły. 

Burmistrz poinformował, że czeka na sezon grzewczy., poinformował również że teren po byłym 

składowisku buraków toczy się postepowanie i zostanie zlicytowany. 

Radny Pan Marek Jurczok poinformował, jak jest licytacja i ktoś kupi to my nie możemy przejąć. 

Burmistrz poinformował, że jeżeli ktoś kupi to tak, może więcej coś będę wiedział na następna sesję 

to poinformuję.  

Radny Pan Marek Jurczok poinformował, ze rozmawialiśmy o 15 % podwyżki za śmieci a jest 

więcej. 

Burmistrz wyjaśnił, że na komisji tłumaczył, że firma Remondis dała 15 % podwyżki . 

Radny Tomasz Stefan zgłosił wniosek , że jak w budżecie znajdą się ponad planowe dochody żeby 

przeznaczyć na orkiestrę, drugi wniosek jest dotyczy strony internetowej, żeby protokoły znajdowały 

się na stronie, i jeszcze jeden wniosek, żeby w pierwszej kolejności realizować projekty które się 

kończą i nie robić kolejnego projektu na OSP. 

Burmistrz wyjaśnił, że OSP jest budynkiem instytucji publicznej i jest szansa na dofinansowanie. 

 



 6 

Dyrektor ZUK poinformował, że został uchwalony budżet na przyszły rok ale proszę mieć na 

względzie ujęcie wody i nową studnię. 

Mieszkaniec Gminy Pan Mrozek chciałem wspomnieć o studni jak byłem radnym to już były 

rozmowy , że jedziemy cały czas na jednej i jeszcze mam pytanie do radnego który mnie zastępuje 

będzie dbał o zasypywanie dziur na drogach i jak na razie to została zasypana fontanna, a co do 

dymiących kominów to musze poinformować , że na przyłącz gazu trzeba czekać 4 miesiące , żeby 

sfinalizować, co mnie bardzo zdziwiło , ze radni wydali lekką rękom 200 tysięcy na fundusz sołecki , 

gdzie głównie będzie się realizować altanki. 

Sołtys Zdziechowic zgłosiła , że jest urwana tablica na Schetynówce jak się wyjeżdża z Krzyżanowic 

do Zdziechowic. 

Radna Pani Regina Szirch poinformowała, co do zasypania fontanny to była nieczynna i zagrażała 

bezpieczeństwu. 

Radny Pan Marek Jurczok wyjaśnił, czemu się nie znalazła w budżecie studnia dlatego, że jest droga 

za 1,5 miliona , a co do dziur to staramy się zrobić jak najwięcej tych małych fragmentów. 

Przewodniczący osiedla Pan Rachwalik zapytał, czy mamy miejsce do handlu wyznaczone i czy Pan 

który handluje pod Dino płaci, i czy jest na wiosce możliwość zainstalowania na wiosnę dwóch 

ławek. 

Burmistrz poinformował, że jest podjęta uchwała w sprawie opłaty i wszyscy którzy handlują na 

terenie miasta ponoszą opłaty. 

Sołtys z Nowej Wsi zapytała czy wnioski które składamy mogą być wzięte do strategii.  

 

Ad11. Protokół Nr XVI/2015 z sesji Rady Miejskiej w Gorzowie Śl. z dnia 25-11-2015r został 

przyjęty bez odczytania jednogłośnie przez Radę Miejską (13 głosami „za” na obecnych na sesji 13 

radnych , na 15 osobowy skład Rady Miejskiej) do wglądu w biurze Rady Miejskiej . 

 

Nie wniesiono do protokołu uwag. 

 

Ad12. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Marcin Czyżewski stwierdził, że wyczerpany został 

porządek obrad, dziękując za udział w obradach zamykając XV sesję Rady Miejskiej.  

Złożył wszystkim obecnym życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia . 

 

Protokółowała                      Przewodniczył 

M. Zoremba                   Marcin Czyżewski  

 

 

 

 

 

 


